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Casussen

SET Actieve casussen Totaal casussen

sinds maart 2020

Aruba 1.214 3.665

Bonaire 39 BY

Curacao 187 291

Saba 0 5

Sint Eustatius 8 12

Sint Maarten 62 594

ACS - Epidemiologische Situatie en Afgekondigde Maatregelen

Aruba

Het aantal (nieuwe) besmettingen blijft op Aruba onverminderd constant hoog. Er is nog steeds sprake van een lineaire

groei (met een lichte stijging gevallen week-tot-week bezien) van het aantal covid19-besmettingen sinds de uitbraak

begin augustus. Inmiddels is ook het aantal ziekenhuisopnames constant hoog. Circa 5 nieuwe ziekenhuis opnames per

dag. Op dit moment liggen er 45 mensen in het ziekenhuis waarvan 10 op de intensive care. Dit getal is een ruim aantal

dagen stabiel (blijft gelijk omdat in- en uit- elkaar in evenwicht houden) c.g. laat een lichte toename zien. Het aantal

doden is opgelopen tot 25. Dat is +5 sinds vorige week. Het aantal casussen is de afgelopen week met 513 toegenomen.

De maatregelen op Aruba zijn op vrijdag 18 september aangescherpt. De avondklok geldt sindsdien vanaf 22.00 uur (was

00.00 uur) met een verplichting voor alle gelegenheden om om 21.00 uur leeg en gesloten te zijn. Verder zijn de

controles nog verder verscherpt. Dit ziet 0.a. toe op het controleren op het samenscholingsverbod in het weekend bij
het strand (iets dat veel werd overtreden). Verder betekent dit ook een verscherping van de controle op de nakoming

van de isolatie en quarantaine richtlijnen. Het is nog te vroeg om het effect hiervan terug te zien in de cijfers.

Curacao

Op maandag 21 september zijn er 14 nieuwe gevallen gerapporteerd. Hiervan zijn 9 besmettingen gelinkt aan een

cluster en bij de andere 5 gevallen wordt nog aan contact tracing gedaan. Er zijn 6 personen hersteld, en van de 179

actieve gevallen is er 1 opgenomen in het ziekenhuis. Op 22 september zijn er 9 casussen bijgekomen.

Zoals vorige week aangekondigd bevindt Curacao zich momenteel in fase 3. De avondklok is donderdag ingevoerd en

geldt van 23.00 uur tot 5.00 uur. Daarnaast gelden nog steeds de restricties voor de horeca (sluiting 22.00 uur), zijn

bijeenkomsten van groepen met meer dan 4 personen in publieke ruimtes verboden en mogen er vanaf groep 8 niet

meer dan 25 leerlingen in een klas zitten. Tenslotte is publiek bij sportevenementen verboden.

De ziekenhuizen zijn zich aan het voorbereiden op een eventuele toename van het aantal besmettingen. De benodigde

middelen lijken allemaal gereed, echter het zal gaan knellen op het personele viak. Er wordt gekeken of hier vanuit

Nederland ondersteuning aan kan worden geboden. Dit is eveneens besproken tijdens het werkbezoek van een

delegatie van het ministerie van Volksgezondheid vanuit Nederland. Wanneer de ic-capaciteit gaat knellen, zal een

overgang naar fase 4 en dus een lockdown onvermijdelijk zijn.
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Sint Maarten

Het aantal actieve covid19-besmettingen is deze week wederom gedaald, de afgelopen dagen ligt het aantal rond de 65.

In absoluut aantal zijn er sinds vorige week wel 42 gevallen bijgekomen. De beperkte testcapaciteit plus het gebrek aan

capaciteit voor track & tracing blijft echter bestaan zodat op basis van de bestaande data niet goed kan worden

geconcludeerd wat nu de echte omvang van de COVID-crisis is op Sint Maarten. Opvallend blijft ook de beperkte

toestroom naar het ziekenhuis. Op dit moment verblijven 3 patiénten in het ziekenhuis waarvan niemand op de

intensive care.

Afgelopen week is door de minister van Economische Zaken aangekondigd dat bedrijven uit de entertainmentindustrie

{nachtclubs, bars, lounges en adult-entertainment) tot middernacht weer open kunnen. De afgelopen maand (vanaf 16

augustus) waren deze bedrijven gesloten. Casino’s en restaurants zijn de afgelopen maand niet gesloten geweest, maar

wel waren er enige restricties. Restaurants mochten openblijven tot 22.00 uur (later tot 0.00 uur) en casino’s mochten

geen alcohol verkopen. Daarnaast is voor reizigers naar Sint Maarten de geldigheid van een PCR-test opgerekt van 3

naar 5 dagen.

Caribisch Nederland - Epidemiologische Situatie en Afgekondigde Maatregelen

Waar er vorige week dinsdag slechts drie actieve casussen waren op Bonaire, zijn dat er een week later 39, waarvan vier

personen opgenomen zijn in het ziekenhuis. Onder de positief geteste personen bevinden zich meerdere zorgverleners

en medewerkers van de Douane en Belastingdienst.

In de persconferentie van 16 september, toen de teller op zeven actieve besmettingen stond en later die avond op elf,

gaf de gezaghebber onder meer aan dat de testmogelijkheden verruimd waren met voortaan elke ochtend een drive-

thru.

Vanwege problemen bij het lab waren er donderdag geen resultaten, op vrijdag kwam er één actieve besmetting bij en

ging er ook één af. Zaterdag 19 september jl. berichtte het openbaar lichaam dat er nog 16 personen positief waren

getest. In de persconferentie later die dag werd door de arts Publieke Gezondheid toegelicht dat het ging om 4 clusters

en een paar nog hiet te herleiden besmettingen. Dit laatste was een van de redenen om de gezaghebber te adviseren

over te gaan tot verscherpte maatregelen.

De gezaghebber kondigde in de persconferentie extra maatregelen aan vanaf 21 september. Deze maatregelen zijn op

21 september jl. opgenomen in een nieuwe nocdverordening.

Vanaf 21 september geldt voor tien dagen een situatie door de gezaghebber aangeduid als ‘lichte lockdown’ op Bonaire.

Niet-essentiéle bedrijven zijn in deze periode gesloten, restaurants mogen enkel open zijn voor take-away en de

gezaghebber vraagt iedereen om zoveel mogelijk thuis te blijven en (dus ook) -te werken. Evenementen en

samenkomsten zijn verboden op wettelijk verplichte bijeenkomsten, samenkomsten die nocdzakelijk zijn voor het

doorgang vinden van vitale functies, uitvaarten, huwelijksvoltrekkingen en religieuze bijeenkomsten na; bij deze

bijeenkomsten mogen max 10 personen zijn en bij een eilandsraadsvergadering 15 personen. De gezaghebber heeft een

overzicht opgesteld van bedrijven en organisaties die, met inachtneming van de (hygiéne)voorschriften, wel open

mogen blijven gedurende deze tien dagen. De scholen blijven open, dat heeft voor veel — uiteenlopende - reacties

gezorgd op het eiland.

In de persconferentie heeft de gezaghebber ook aangegeven een verzoek te hebben ingediend tot aanpassing van het

reisadvies voor Bonaire naar oranje vanwege het aantal toenemende besmettingen op Bonaire en in Europees
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Nederland. Dit verzoek heeft de gezaghebber in een brief aan BZ schriftelijk bevestigd op 22 september jl., waarbij de

gezaghebber het advies van het RIVM heeft bijgevoegd. Het RIVM ondersteunt de aanpassing van het reisadvies naar

oranje om extra introductie van casuistiek te voorkomen. Waarbij ook in de afweging wordt meegenomen, zowel door

Bonaire als het RIVM, dat publieke en curatieve zorg op Bonaire beperkt zijn qua capaciteit. Inmiddels is dit oranje

reisadvies terug te vinden op nederlandwereldwiid.nl.

In de eilandsraadsvergadering van 15 september jl. heeft de eilandsraad de noodverordening van 9 septemberjl.
bekrachtigd. De Partido Demokratiko Boneriano, niet aanwezig bij de bekrachtiging van de noodverordening van 9

september jl., heeft verzocht om een extra vergadering over de nieuwe maatregelen en noodverordening. Deze

vergadering zou 22 september plaatsvinden maar is, omdat er geen quorum was, door de gezaghebber verplaatst naar

aanstaande donderdag.

Saba

Op Saba is de situatie ongewijzigd, nog steeds nul actieve besmettingen.

Sint Eustatius

Donderdagmiddag 17 septemberjl. heeft de regeringscommissaris van Sint Eustatius de resultaten van de 114

uitstaande testen gedeeld: alle testen waren negatief. Tot maandag bleef het aantal actieve besmettingen daarmee op 7

staan. Maandagavond 21 september jl. heeft de plv. regeringscommissaris bekend gemaakt dat er een nieuwe

besmetting is vastgesteld op Sint Eustatius. Onderzoek van de afdeling Public Health heeft uitgewezen dat deze casus

voortkomt uit een ouder cluster.

De plv. regeringscommissaris heeft aangegeven dat er voorbereidingen worden getroffen, waaronder afstemming met

stakeholders, voor de vaststelling van de nieuwe noodverordening. De huidige verordening, waarin onder meer de

avondklok en sluiting van niet essentiéle bedrijven en scholen is opgenomen, geldt tot en met 24 september a.s.

ACS-diversen

Electieve zorg Aruba nog steeds uitgesteld

De electieve zorg in het ziekenhuis is nog steeds uitgesteld. Het ziekenhuis (HOH) en de vereniging van medisch

specialisten gaven deze week wederom publiekelijk te kennen dat de druk op het ziekenhuis hoog is.

Uitgifte obligaties Aruba

Aruba heeft op vrijdag 18 september obligaties op de binnenlandse markt uitgegeven. Daarmee is Aruba begonnen met

het uitvoeren van het idee om geld te lenen buiten Nederland en het Koninkrijk om. Het betreft een inschrijving voor 60

miljoen AWG en 60 miljoen USD. Hiermee kan Aruba de aankomende tijd een deel van haar reguliere overheidsuitgaven

dekken.

Vishon, nieuwe politieke partij op Curacao

Afgelopen zondag heeft de ex-directeur van hospitalityvereniging Chata, Miles Mercera zich gepresenteerd als politieke

leider van de nieuwe politieke partij Vishon. Mercera wil zich gaan inzetten voor Curacao en zijn doel is groei,

verandering en gelijke kansen voor alle bewoners. Hij zegt dat er leiders met visie zijn die geen ruimte laten voor twijfel.

Over het algemeen is de presentatie goed ontvangen.

Krediet optie voor Curacacse ondernemers

De overheid heeft op dinsdag 22 september aangekondigd dat zij een overheidsportaal gaan openen waar ondernemers

tegen een zeer lage rente van twee procent krediet kunnen aanvragen. Dit heeft als doel bedrijven te ondersteunen bij
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het dekken van de vaste lasten. Alle op Curacao gevestigde bedrijven met een geldige KvK inschrijving komen hiervoor in

aanmerking. De kredieten worden verstrekt door Korpodeko of Qredits.

Onderwijsveld Curacao vraagt aandacht

Vanuit het onderwijsveld is namens zeven scholen een brief naar de minister van Onderwijs gestuurd waarin zij

aandacht vragen voor examenkandidaten. Die kunnen door de maatregelen vastlopen, bij een sluiting van de scholen

zullen zij een deel van de stof missen maar hier zullen zij aan het einde van het jaar wel op worden getoetst.

Scholen Sint Maarten tot nu toe gesloten

Tot nu toe zijn de publieke en gesubsidieerde scholen fysiek gesloten en verzorgen zij alleen online-learning. Vanuit

verschillende hoeken van de maatschappij worden nu acties opgezet om kinderen te voorzien van laptops en/of tablets.

Daarnaast zegt het ministerie van Onderwijs in gesprek te zijn met de internetaanbieders op het eiland om afspraken te

maken inzake beter bereik en sneller internet. Momenteel is het internet niet stabiel en ook de snelheid laat vaak te

wensen over. Tot nu toe is er nog geen mededelingen uit het ministerie gekomen van wanneer de scholen weer fysiek

overgaan. Dit leidt tot steeds meer onbegrip bij veel ouders omdat het moeilijk is om dit te combineren met een baan en

omdat het niet altijd mogelijk is om te controleren of de kinderen wel echt online zijn. Daarnaast zijn er zorgen over de

tijdsduur dat kinderen thuis achter een computer moeten zitten.

Intussen zijn begin september de scholen aan de Franse kant opengegaan en heeft bijvoorbeeld buureiland St. Kitts de

scholen weer geopend met de mededeling dat naar school kunnen gaan een van de basisrechten van een kind is. Het

vermoeden bestaat dat er op Sint Maarten meer speelt, mede aangezien veel scholen nog steeds schade hebben van

Irma en voor de COVID-crisis hierover al geklaagd werd.

Sint Maarten: grens met Saint Martin weer open

Toen aan het begin van vorige week de Préfecture aankondigde dat de sluiting van de grens wederom met twee weken

{tot 1 oktober) verlengd zou worden, is er vanuit verschillende organisaties aan beide zijden van de grens opgeroepen

om op woensdag 16 december jl. een vreedzame protestmars bij de grens te organiseren. Volgens de organisatoren

hebben hier bijna 2.000 mensen (andere spraken over ruim 700) gehoor aan gegeven. Bij deze protestmars liepen vanuit

beide kanten politici mee. O.a. de president en vicepresident van de Collectivité en de afgevaardigde voor de Franse

Senaat en de minister-president en verschillende ministers en parlementsleden van de Nederlandse kant. Aan het eind

van de woensdag kwam het bericht van de Préfecture dat de grenssluiting per middernacht opgeheven zou worden. Wel

is daarbij aangegeven dat de maatregelen aan de Franse kant streng gehandhaafd zullen worden en dat het vliegverkeer

met Guadeloupe beperkt zou worden (alleen essentieel viiegverkeer is toegestaan).

CN-diversen

Crisiswebsite Bonaire

Het openbaar lichaam Bonaire heeft op 18 september jl. een nieuwe website gelanceerd, www.bonairecrisis.com. Op de

site is de laatste informatie te vinden over de lokale ontwikkelingen en maatregelen rondem Covid-19.

Aanpassing risicocategorisering inreizen Sint Eustatius

Het openbaar lichaam Sint Eustatius heeft op 16 september jl. een update van het inreis- en quarantainebeleid

vastgesteld. Bonaire wordt niet langer als ‘low risk’ aangemerkt maar als ‘medium risk’. Als ‘very low risk’ zijn de

eilanden Saba, Antigua, Sint Kitts en Nevis aangemerkt. Europees Nederland, Belgi&, Duitsland, Frankrijk, het Verenigd

Koninkrijk, Curacao en Bonaire zijn aangemerkt als ‘medium risk’. Aruba, Sint Maarten, de Dominicaanse Republiek en

Zuid & Centraal Amerika vallen in de ‘high risk’ categorie. Alle personen die willen inreizen dienen (nog steeds)
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toestemming te vragen en te ontvangen via info.covid19@statiagov.com en moeten vooraf een ‘travel questionnaire’

invullen.

Mogelijkheden nieuwe vorm van toerisme op Saba

Saba onderzoekt de mogelijkheden om de overstap te maken naar een andere vorm van toerisme net zoals Anguilla.

Gekeken wordt of en hoe op het verblijf van long-stay reizigers ingezet kan worden. Dit om te komen tot een

duurzamere oplossing voor de economie en tegelijkertijd de veiligheid inzake de publieke gezondheid op het eiland te

kunnen borgen. Het openbaar lichaam is hierover in overleg met de stakeholders, waaronder de horeca, hoteleigenaren
en het ziekenhuis.
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